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Komisja Informacji- Rady Miejskiej

R e o r g a n iz a c ja  p r z e d s z k o l i  m ie j s k ic h  w P u szczy k o w ie

Rada Miejska na sesji w dniu 20.05.1991r. podjęła następującą uchwałę:
Na podstawie art.7 ust.l pfet.8 i art.18
08.03.1990r. o samorządzie terytorialnym Dz.U. 
zmianami oraz art . 3 8 ust 1 ustawy z dnia

ust.2 pkt-9/i ustawy z dnia
Nr 16 poz.95 z późniejszymi
15.07.1961r. o rozwoju systemu

oświaty i wychowania (Dz.U. Nr 32 poz.160 z późniejszymi zmianami)
Rada Miejska w Puszczykowie uchwala co następuje:
§ 1 Prowadzenie Przedszkoli powierza się osobom fizycznym na podstawie umowy 

agenc'j i zawartej między tymi osobami a Zarządem Miasta.
§ 2 Kandydatów na prowadzenie Przedszkoli wybiera Zarząd Miasta w drodze kon

kursu z uwzględnieniem Pierwszeństwa dyrektorów dotychczas istniejących
placówek.

§ 3 Przekazuje się prowadzącym Prz.easzkole uprawnienie do zatrudnienia 
i zwalniania pracowników obsługi oraz nauczycieli.

§ 4 Nauczyciele zatrudnieni w placówkach przedszkolnych podlegają przepisom 
ustawy z dnia 26.01.1982r. - Karta Nauczyciela (Dz.U. Nr 3 poz.19).

§ 5 Budynki oraz pozostałe mienie ruchome dotychczas użytkowane przez 
przedszkola P r2ekazuje się agentowi do używania nieodpłatnie.

§ 6 Przyznaj® d°tacje na prowadzenie Przedszkoli w wysokości 500 tys. zł
miesięcZńie na Je dno dziecko.

§ 7 S z c z e g ó ł o w e  warunki prowadzenia przedszkoli oraz prawa i obowiązki stron
określi umowa agencji

§ *8 Wykonanie Uchwały P°*ier2a się Zarządowi Miasta.
§ 9 Uchwała wchodzi w życie 2 dniem pocjpisania z mocą obowiązującą od 1.09.91.

Z trzech przedszkoli miejskich w P'lszczykowie korzysta 206 dzieci; 
w y d a w a ł o b y  się więc, że kwestia r e o r g a n i z a c j i  systemu przedszkoli dotyczy 20% 
m i e s z k a ń c ó w .  Jednakże ze wzglę(ju na wielkość kWot wydatkowanych na 
f u n k c j ° nowailie p r z e d s z k o l i  >̂r°hlenn je6t ważki dla ogółu mieszkańców. W
budżecie na ^Slr. przewidziano 1.2 4 5 .00 0 . 0 0 0  zi na utrzymanie tych placówek, 
co s t a n o w i  17,4% całego budżetu miasta. Powyższa kwota nie uwzgiędnia ani 
wydatków na remonty i amortyzację majątku> ani stopy infiacJi Nawet przy 
o s z c z ę d n y «1 Z d a r z e ń  i u środkami istnieje grożba zawieszeni« działalności



przedszkoli. Obecnie miesięczny koszt pobytu dziecka w przedszkolu wynosi ok. 
1.100 tys. zł, z czego miasto pokrywa 900 tys. zł. a rodzice pozostałe 200 
tys. zł. Z kasy miejskiej ubywa zatem co miesiąc 180 min. zł co - jak 
wspomniano - nie wyczerpuje wszystkich wydatków na przedszkola.

Miasto nie jest w stanie udźwignąć tych kosztów.
Zarząd Miasta wielokrotnie dyskutował z Komitetami Rodzicielskimi, 

dyrekcjami przedszkoli i przedstawicielami ZNP potrzebę dostosowania się do 
racji ekonomicznych. Przedłożony przez Zarząd Oddziału ZNP projekt 
reorganizacji zakłada utrzymanie się w kwocie 1.246 min. zł poprzez redukcję

1 3etatów z 43— do 32^ (o 25%) z równoczesnym zmniejszeniem liczby miejsc z 200 
do 175 (o 12,5%). Przyjęcie tej propozycji oznaczałoby dla personelu 
zatrudnionego na stałych etatach zamrożenie płac mimo utrzymującej się 
inflacji. Projekt nie uwzględnia także wzrostu cen; np. wobec zapowiadanej 
podwyżki cen energii o ponad 100% niemożliwym będzie utrzymanie się w 
preliminarzu wydatków z kosztami wyżywienia, energii elektrycznej i opa^fe 
(Warto tu nadmienić, że oszacowane przez k s i ę g o w o ś ć  przedszkoli wydatki na 
energię elektryczną - 63 min zł - stanowią aż 10% kosztów oświetlenia całego 
miasta.) Zdaniem Zarządu Miasta projekt ZNP nie likwiduje skutecznie 
istniejącego przerostu zatrudnienia.

Zarząd Miasta uważa, iż koszt miesięcznego^ pobytu dziecka w przedszkolu 
nie powinien przekroczyć 700 tys. zł bez uszczerbku na jakości funkcji 
opiekuńczo-wychowawczych i bez dokuczliwego wzrostu opłat w n o s z o n y c h  przez 
rodziców. Można to osiągnąć m.inn. poprzez taki dobór p e r s o n e l u ,  aby 
kwalifikacje zawodowe wszystkich zatrudnionych były ^ pełni wykorzystane 
(koszty osobowe pochłaniają obecnie 70% budżetu przedszkoli). Konieczność 
poszukiwania oszczędności wyzwoli zapewne u rodziców większą inicjatywę, 
hamowaną dotychczas istniejącym systemem dotacji.

Rada Miejska stanęła na stanowisku, iż należy umożliwić w p r o w a d z e n i e  for"1 , 
agencji do istniejących przedszkoli. Tym samym został odrzucony alternatywny 
(bardziej radykalny) projekt likwidacji przedszkoli i utworzenia "Ochronek 
■liejskich". Należy się liczyć z powstawaniem małych prywatnych przedszkoli, 
finansowo konkurencyjnych dla przedszkoli w dotychczasowym systemie. P o d j ę t ą  
ichwała zmniejsza ryzyko konieczności zawieszenia działalności przedszkoli 
niejskich na skutek ... braku chętnych.

Jada M ie jsk a  i Z arząd  Mia s t a  z a p ra s z a ją  na sp o tk a n ie  podsumowujące rok  p racy . 

S p o tk an ie  odbędzie  s i ę  w S zkole  Podstawowej N r 2 

w DNIU 2 6 .0 6 .9 1 r .  0 godz. 180 0 .

sobotę 15 .06 .91 r . została otwarta "Galeria t . - n r , »  i. i ~ ^ieria Lwowska" przy ul. Pułaskiego 2. ospodarze zapraszają codziennie oprócz poniprf^,,, , .H le“ziaików w godz. 1 1 - 2 0  serwującOĆ dla ducha (sztuka lwowska) i dla ciała (atraU. ■ . ._ _ _ _ _ _ _ _ aKcJ® kulinarne).



Zarząd Miasta uprzejmie przypomina mieszkańcom o obowiązku utrzymania w 
czystości pasa jezdni i chodnika przyległego do posesji (obcięcie gaięzi, 
uprzątnięcie ziemi). Proszę pryzmować ziemię w wybranym miejscu, ale nie na 
pasie jezdnym. Ziemia będzie wywożona w pierwszym tygodniu każdego miesiąca.

Co dalej z MOSiR-em ?
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji (MOSiR) w Puszczykowie został utworzony 
1.09.1986r. mocą zarządzenia Naczelnika Miasta Puszczykowa jako zakład 
budżetowy. W Ośrodku prowadzona jest działalność sportowo-rekreacyjna i hote
larsko-gastronomiczna. Dla uprawiania sportu zostały pobudowane (przy dużym 
zaangażowaniu organizacji społecznych i osób prywatnych): stadion piłkarski, 
korty tenisowe, boisko do siatkówki, bieżnia. Korzystają z nich głownie: 
Międzyszkolny Ośrodek Sportowy ("trampkarze"), Towarzystwo Krzewienia Kultury 
Fizycznej - ognisko "LAS" (drużyna piłkarska klasy A), Miejski Komitet 
kultury Fizycznej i Turystyki. Stan techniczny obiektów sportowych jest 
niezadowalający; o ile korty są na bieżąco konserwowane, o tyle płyta 
stadionu i bieżnia wymagają renowacji połączonej ze starannym utrzymaniem 
(kosztowna pielęgnacja murawy) a trybuny nadają się do kapitalnego remontu. 
Dotkliwy jest brak szatni i urządzeń sanitarnych w bezpośrednim sąsiedztwie 
urządzeń sportowych; korzystanie przez sportowców z budynku hotelowego 
zakłóca jego normalne funkcjonowanie i stanowi źródło konfliktów. Działalność 
hotelarsko-gastronomiczna jest adresowana przede wszystkim do gości krajowych 
i zagranicznych; korzystają z niej głównie grupy dziecięce i młodzieżowe w 
okresie letnim. Funkcje hotelu pełni budynek główny i ukryte w zieleni 
murowane domki. Standard jest niski - zakwalifikowany do III kategorii. Baza 
noclegowa MOSiR-u wymaga nakł-adów na modernizację, wykończenie (m.inn. ociep
lenie domków), wyposażenie w meble i sprzęt odpowiadające przeciętnym 
standardom europejskim (koniecznie sanitariat i natrysk, kolorowy telewizor, 
radio, telefon, ewentualnie lodówka). Poszerzona musi być również oferta 
zaplecza gastronomicznego. Są to warunki niezbędne, by działalność hotelarska 
stała się rentowna. Bliskość Poznania stwarza możliwości zapewnienia napływu 
gości przyjeżdżających na imprezy targowe; Ośrodek może być wykorzystany co 
najmniej w 60%, a nie - jak do tej pory - w 20% w skali roku.

Brak wykorzystania MOSiR-u jest przyczyną ogromnych strat (na 14 zatrudnio
nych osób tylko jedna zajmowała się sportem i rekreacją; pozostałe osoby 
obsługiwały część hotelową i biuro turystyczne). Zatrudnienie stałej obsługi, 
amortyzacja i utrzymywanie Ośrodka (ogrzewanie, konserwacja) powodowały, że 
rzeczywisty koszt 1 doby hotelowej w MOSiR jest porównywalny z ceną 1 doby w 
apartamencie luksusowego hotelu. W tej sytuacji Rada Miejska i Zarząd, Miasta 
postanowiły szukać innych rozwiązań organizacyjnych MOSiR-u, uznając za 
niemożliwe kontynuowanie jego działalności w dotychczasowej formie.



Komisja Oświaty, Wychowania i Kultury Fizycznej Rady Miejskiej na posiedze
niu w dn. 11.12.90r. z udziałem przewodniczącego Rady, burmistrza i dyrektora 
^MOSiR—u przyjęła stanowisko w sprawie dalszego funkcjonowania Ośrodka, w 
którym postulowała poszerzenie jego działalności w zakresie sportu, rekreacji 
i kultury z myślą o mieszkańcach (szczególnie o młodzieży) oraz wskazała na 
konieczność utrzymywania się Ośrodka z własnych wpływów, bez dotacji.

Od chwili utworzenia MOSiR jest na własnym rozrachunku, z tym że do końca
c
1990r. otrzymywał dotacje z kasy miejskiej. W ub. roku dotacje wyniosły 352 
min zł, co wraz z innymi dochodami dało kwotę 426 min zł. Wydatki MOSiR-u 
wyniosły 374 min zł, z czego prawie połowa (153 min zł) to koszty osobowe 
(płace, ZUS i t.p.); 16,5 min zł zapłacono za energię elektryczną a 204,5 min 
zł kosztowały materiały, przedmioty nietrwałe i usługi.

Miasto nie może dalej łożyć na deficytową działalność Ośrodka, który przy 
prawidłowym zagospodarowaniu powinien przynosić znaczny dochód. Władze miasta 
wskazują na konieczność zużytkowania części dochodu na modernizację urządzeń 
sportowych i na nowe inwestycje. Zgodnie ze stanowiskiem Komisji w budżecie 
miasta na 1991r. nie zaplanowano wydatków (dotacji) na funkconowanie MOSiR-u, 
czego konsekwencją jest konieczność pełnego usamodzielnienia się Ośrodka pod 
względem finansowym. Zarząd Miasta widzi dwie drogi prowadzące do tego celu:
1. prywatyzacja i 2. wydzierżawienie Ośrodka. Pierwszy wariant nie wydaje się 
być korzystny ani dla miasta (utrata możliwości oddziaływania na działalność 
Ośrodka) ani dla ewentualnego kontrahenta (konieczność wydatkowania wielomi
liardowych kwot na wykupienie majątku i zainwestowania niemniejszej sumy w 
unowocześnienie MOSiR-u). Wybrano wobec tego wariant drugi - wydzierżawienie 
Ośrodka osobie fizycznej lub prawnej. Do ogłoszonego konkursu zgłosiło się 
czworo kandydatów. Oferty rozpatrywane były w dwóch aspektach: 1- zapewnienia 
atrakcyjności usług i dostępności (także finansowej) dl'a mieszkańców - szcze
gólnie dla młodzieży i 2- możliwości zainwestowania środków niezbędnych C j 
rozwinięcia usług gastronomicznych i hotelarskich oraz do zmodernizowania 
całego zespołu obiektów MOSiR-u. Rozważane są trzy rozwiązania organizacyjne:
1. podział MOSiR-u na część sportowo-rekreacyjną i p o zostawienie jej w gestii 
miasta oraz na część hotelarsko-gastronomiczną, która był a b y  wydzierżawiona;
2. wydzierżawienie całości Ośrodka bez pobierania czynszu dzierżawnego za 
część sportowo-rekreacyjną w zamian za udostępnienie jej organizacjom 
sportowym według ustalonego harmonogramu;
3. wydzierżawienie całości bez ulg w czynszu dzierżawnym.
Do 11.06. 91r. prowadzono rozmowy z kandydatem, który przedstawił najciekawszą 
ofertę. Do podpisania umowy jednak nie doszło wobec rozbieżności stanowisk 
obu stron co do zasad prowadzenia gospodarki finansowej i inwestycyjnej. 
Zarząd Miasta w dalszym ciągu prowadzi rozmowy z innymi partnerami. Niezależ
nie od ich rezultatu MOSiR będzie normalnie funkcjonował w okresie letnim. 
Nie powinna również doznać uszczerbku działalność sportowa poza sezonem.


